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Zapytanie radnego 
 

 
6 grudnia 2023 roku złożyłem wniosek z prośbą o przesunięcie pieniędzy pochodzących z kar 

za brak nasadzeń zastępczych w kwocie ok. 300 tysięcy złotych na zadania związane z zaopatrzeniem 

ludności w wodę, gdyż jest ona niezbędna nie tylko do życia, ale również do prawidłowego 

funkcjonowania rolnictwa i przemysłu. Polska ma jedne z najniższych zasobów wodnych w Europie 

zaraz po Malcie, Cyprze i Czechach. Ponadto ślad wodny, który zostawia nasz kraj, jest dwukrotnie 

wyższy niż w Unii Europejskiej. W związku z powyższym istnieje duże zagrożenie, że tego surowca 

rzeczywiście za jakiś czas zabraknie. Kwestię tę poruszył podczas ostatniej sesji Rady Miejskiej m.in. 

radny Jan Spałka. 

W nawiązaniu do mojego wniosku oraz odpowiedzi o sygnaturze OŚr.7021.27.2023 uprzejmie 

proszę, z uwagi na wskazanie przez Państwa katalogu zamkniętego prowadzonych działań, o 

odpowiedź na następujące pytania: 

1. Jaki był koszt nasadzeń dokonanych w poszczególnych miejscach wskazanych na stronie 1 

odpowiedzi o sygnaturze OŚr.7021.27.2023? Jakie rośliny (gatunki) i w jakich ilościach 

posadzono we wskazanych miejscach? 

2. Jaki był koszt poszczególnych usług wskazanych na stronie 1 i 2 odpowiedzi o sygnaturze 

OŚr.7021.27.2023? Proszę o przedstawienie faktury VAT za usługę „malowanie proszkowe 

kwietników”. 

3. Jaki był koszt poszczególnych pozycji z grupy „Zakupy sprzętów” – strona 2 odpowiedzi o 

sygnaturze OŚr.7021.27.2023? 

4. Jaki był koszt poszczególnych pozycji z grupy „Zakupy małej architektury i inne 

wykorzystane na terenach zielonych” – strona 2 odpowiedzi? Proszę o przedstawienie 

faktury VAT za ławki (Ile sztuk zakupiono i gdzie je posadowiono?). Proszę o przedstawienie 



faktury VAT za trawę z rolki (Gdzie ją rozłożono, na jakiej powierzchni?). Proszę o 

przedstawienie faktury VAT za trawę do siania (Gdzie ją wysiano, na jakiej powierzchni?) 

5. Ile i jakie gatunki drzew posadzono z przedmiotowych funduszy pochodzących z kar za brak 

nasadzeń zastępczych w roku 2023? W jakich lokalizacjach? Jakiej wielkości były to rośliny, 

o jakiej średnicy korony? 

6. Ile zainstalowano donic wiszących oraz stojących? Jakie gatunki roślin w nich zasadzono? 

Jaki był koszt ich zakupu (rośliny w donicy wiszącej/rośliny w donicy stojącej)? Jaki był koszt 

ich utrzymania – podlewanie, nawożenie?  

7. O ile m.kw. zwiększono powierzchnię biologicznie czynną wzdłuż dróg i chodników? W 

których miejscach w gminie usunięto wzdłuż ulic nawierzchnie nieprzepuszczalne bądź 

słabo przepuszczalne? 

8. O ile Państwa działania, wskazane na stronie 3 odpowiedzi, obniżyły temperaturę 

otoczenia, zmniejszyły zanieczyszczenie środowiska, zwiększyły wilgotność powietrza? 

Proszę podać jakie wartości temperatury, zanieczyszczenia, wilgotności uzyskano poprzez 

te działania. 

9. Jakie posadzono kwitnące krzewy i byliny mające na celu zwiększenie ilości zapylaczy w 

mieście? Jakie prognozujecie (o ile?) Państwo zwiększenie ilości zapylaczy i jakich 

gatunków?  

10. Skąd czerpaliście Państwo wiedzę na temat obniżenia temperatury otoczenia, zwiększenia 

wilgotności powietrza przez rośliny jednoroczne w donicach wiszących? 

Jako radny dbający o środowisko, co byliście Państwo uprzejmi zauważyć, dziwię się tym 

wszystkim wydatkom dającym znikomy efekt ekologiczny. Powinniście Państwo mieć świadomość, że 

kwestie wizualne, o które dbacie w pierwszej kolejności, nie mają właściwie żadnego wpływu na 

poprawę warunków mikroklimatycznych, o których piszecie. 

 Odpowiedzi na powyższe pytania pozwolą ocenić Państwa działania w zakresie celowości 

wydatkowania funduszy, które mogły poprawcić złą sytuację w zakresie zaopatrzenia gminy w wodę. 
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